
 

Jaarverslag GroenLinks Gelderland 2023 

 
Ieder jaar maken we een begroting en een jaarplan die tijdens de provinciale ledenvergadering in het 

najaar wordt vastgesteld. Een jaar later wordt tijdens de eerste provinciale ledenvergadering het 

financiële jaarverslag gepresenteerd en laten we als bestuur zien wat we hebben gedaan. Het jaar 

2023 stond voor ons in het teken van Provinciale Statenverkiezingen en de evaluatie hiervan. 

Daarnaast hebben we een grote vernieuwing gehad binnen het bestuur en zijn we meer tijd gaan 

investeren in het ondersteunen van afdelingen. En we kregen er wat onverwacht ook nog Tweede 

Kamerverkiezingen bij. 

1. Succesvolle verkiezingen  

We zijn het jaar begonnen met een verkiezingsaftrap in Zutphen. Hier hebben we ons definitieve 

verkiezingsprogramma gepresenteerd en de kandidaten voorgesteld. In aanloop naar de Provinciale 

Statenverkiezingen is er nauw samengewerkt tussen lijsttrekker/fractievoorzitter Charlotte de Roo, 

bestuursvoorzitter Monique van Gerwen en campagneleider Niek Blonk. Vanuit het bestuur is er 

waar mogelijk ondersteuning geboden. Dit is bijvoorbeeld gedaan door ondersteuning in de planning 

van verkiezingsdebatten en lokale activiteiten, maar ook via de verspreiding van posters met het 

lokale GroenLinks thema de Veluwe en ander materiaal; verder is er door middel van social media, 

campagnenieuwsbrieven en met de campagnetour door Gelderland veel aandacht en zichtbaarheid 

voor GroenLinks gegenereerd. Belangrijk hierin was ook veel zichtbaarheid voor de Gelderse Lara de 

Brito als Eerste Kamer kandidaat. Daarnaast hebben we ook contact gehouden met de campagne 

voor Water Natuurlijk, ook zoals deze in de GroenLinks-afdelingen is gevoerd. 

We hebben een uitslagenavond georganiseerd in Focus voor alle leden. Ook in het Huis der Provincie 

waren we met een grote groep aanwezig, maar ook bij de sluiting daar om 01.00 uur was er nog 

geen uitslag binnen, van welke gemeente dan ook. Na afloop van deze avond was het voor ons als 

bestuur nog een lange tijd spannend of de vijfde zetel via een restzetel voor GroenLinks zou zijn. Met 

ondersteuning van een aantal uitslagenrekenaars hebben we lang gedacht dat we mogelijk lokaal 

een hertelling zouden gaan aanvragen. Op het einde van het duidingsdebat tussen de 

lijsttrekkers/fractievoorzitters kwam pas de uitslag van Nijmegen binnen en was de vijfde zetel 

definitief. Helaas bleek in mei het totaal aantal GroenLinks stemmen uit de 12 staten net niet genoeg 

om ook Lara de Brito in de Eerste Kamer te stemmen. 

 

In de zomermaanden hebben we onze campagne en de organisatie richting de Provinciale 

statenverkiezingen geëvalueerd. Deze is besproken in een sessie bij de PLV in december. In de 

tussentijd waren we bezig met ondersteuning, vooral achter de schermen voor de Tweede Kamer 

2023 campagne, contact met de afdelingen, support aan de Gelderse Tweede Kamer kandidaten, en 

een aantal activiteiten. 

2. Provinciale fractie laten floreren  

Tijdens de eerste Provinciale Ledenvergadering van het jaar hebben we een nieuwe fractie mogen 

verwelkomen en afscheid genomen van vertrekkende Statenleden. Halverwege het jaar werd 

duidelijk dat GroenLinks zou plaatsnemen in de oppositie. We zijn de nieuwsbrieven gaan splitsen in 

fractienieuwsbrieven en bestuur nieuwsbrieven, zodat de fractie alle ruimte had om aan alle leden te 

laten zien hoe zij deze rol invullen.  

 



Door middel van een zomerborrel samen met DWARS Gelderland hebben we afscheid genomen van 

gedeputeerde Jan van der Meer en het pensioen ingeluid van fractie- en bestuursmedewerker Evert 

Vermeulen. Op het einde van het jaar is er voor de fractie ook een nieuwe functioneringscommissie 

samengesteld, bestaande uit Harriet Tiemens en Petra Lettink. 

3. Vitale afdelingen  

We hebben contact proberen te onderhouden met alle afdelingen. Zeker in aanloop naar de 

Provinciale Statenverkiezingen is er veel contact geweest, gericht op een zo optimaal mogelijke 

campagne. We hebben meestal contact met voorzitters via onder andere een app-groep en 

telefonisch contact via contactpersonen van het bestuur. In aanloop naar de beide verkiezingen 

hadden we daarnaast ook veel contact met afdelingscampagneleiders. Dit verliep voor de Provinciale 

Staten 2023-verkiezing via onze campagneleider Niek Blonk. Voor specifieke onderdelen ging dit ook 

via andere bestuursleden en aan app groep waar campagneleiders ook elkaar makkelijk konden 

vinden.  

 

Tijdens onze zomerborrel werd duidelijk dat er dit jaar nog nieuwe Tweede Kamerverkiezingen 

zouden worden gehouden. Nadat duidelijk was dat we voor de Tweede Kamer één kandidatenlijst 

zouden vormen met de PvdA en daarmee ook lokaal gezamenlijk campagne zouden gaan voeren 

heeft Henk Ligtenbarg, als opvolger van Niek als campagneleider hier de contacten met de afdelingen 

over gehouden. We hebben een onlinebijeenkomst met de afdelingsvoorzitters georganiseerd over 

de progressieve samenwerking. Hieruit kwam ook de wens naar voren om hier vaker met elkaar over 

te praten richting de gemeenteraadsverkiezingen van 2026, waarna het bestuur hiervoor plannen is 

gaan maken voor gerichte ondersteuning en activiteiten.  

4. Scouting in beeld  

Door het bijzondere jaar met twee verkiezingen en een bestuur wat na de PLV eerst weer op sterkte 

moest komen hebben we hier minder aan gedaan dan we vooraf wilden. We hebben geïnvesteerd in 

het vinden en begeleiden van nieuwe bestuursleden en in het begeleiden van belangstellenden 

binnen de provincie naar activiteiten in GroenLinks. We hebben daarnaast diverse mensen getipt 

voor mooie rollen binnen de partij. Ook hebben we op verzoek afdelingen ondersteund bij het 

zoeken naar actievelingen. 

5. Professionalisering en basisactiviteiten  

We hebben twee keer een Provinciale Ledenvergadering georganiseerd. Tijdens de eerste 

vergadering hebben we afscheid genomen van bestuursleden Rinaldo van der Kroef en Mickel 

Langeveld. Annemiek Zeelen heeft vanuit het bestuur tijdelijk de penningmeestersfunctie ad interim 

vervuld. We zijn daarna met veel verschillende mensen koffie gaan drinken om te praten over een 

eventuele rol binnen het bestuur of elders binnen GroenLinks en met vier van hen zijn we een 

introductietraject gestart. Tijdens de Provinciale Ledenvergadering van december hebben we 

afscheid genomen van Niek Blonk maar zijn er ook drie nieuwe bestuursleden benoemd; Henk 

Ligtenbarg (penningmeester), Partap Bansie (algemeen bestuurslid) en Roland Waardenburg 

(algemeen bestuurslid). Hiermee bestaat het bestuur weer uit vijf leden wat we op dit moment 

beschouwen als ideale omvang. Mooi is dat sinds het najaar Gwen Berntsen de rol van DMM-er 

(social media en nieuwsbrieven) heeft overgenomen van Mickel Langeveld. De nieuwsbrieven 

verschijnen ongeveer elke maand. 

In beide PLV’s hebben we naast vergader-/verenigingsthema’s ook inhoudelijke sessies 

georganiseerd. De 1e PLV over jongeren in de politiek en over afgehaakt Nederland. De 2de PLV 



hadden we meerdere sessies over de verkiezingen, maar ook bijvoorbeeld een sessie over de GL-

leesclub met inspirerende boeken. Daarnaast hebben we Lisa Westerveld en Paul Smits als 2 van de 

Gelderse kandidaten in het zonnetje gezet, en was Tineke Strik als EP-lid te gast om te vertellen over  

de voorbereiding van de EP24 verkiezingen,. Daarnaast hebben we op dezelfde vergadering het 

Gelderse Groene Lintje uitgereikt.  

 

Vlak na de laatste Ledenvergadering zijn we de 5000 leden voor GroenLinks Gelderland gepasseerd. 

We zagen in vrijwel alle afdelingen in aanloop naar de Tweede Kamerverkiezingen een groei in het 

aantal leden en deze groei heeft zich voortgezet na de verkiezingen.  

 

Het gehele jaar was er met regelmaat contact en overleg met het bestuur van DWARS Gelderland en  

met de gezamenlijke provinciale voorzitters van GroenLinks. We hebben daarnaast ook contact met 

het bestuur van Water Natuurlijk regio Midden en met de besturen van de progressieve Gelderse 

Politieke partijen.  

 

De kascommissie (Joost Halkes en Hanneke Bruinsma) keurde in 2023 de financiële verantwoording 

van 2022 goed. We werken met een dakpanconstructie waardoor ieder lid van de kascommissie in 

principe twee jaar onderdeel is van de commissie. Joost Halkes is opgevolgd door Bart Zonneveld. 

We hebben in 2023 onze opgebouwde reserves voor de PS23-campagne binnen de begroting goed 

weten te besteden. Het financiële verslag van 2023 is apart opgenomen.  


